

IFRS AND GAAP UPDATES: INTERNATIONAL FINANCIAL ACCOUNTING STANDARDS

GLOBAL SYNCHRONY SUMMIT 2024
OCTOBER 26-27, LONDON

Finance & Business

International Standards for
Financial Accounting Principles
IFRS and GAAP Updates

Code: 252006



FUTURE CENTRE
مركز المستقبل



futurecentre.net



Course Introduction

In an increasingly globalized economy, a clear and consistent understanding of international financial reporting standards is not just an advantage—it is a necessity. This intensive course provides a critical update on the latest principles, changes, and interpretations under both International Financial Reporting Standards (IFRS) and U.S. Generally Accepted Accounting Principles (GAAP). With standard-setting bodies like the IASB and FASB continuously evolving their guidance, professionals must stay abreast of these changes to ensure compliance, enhance transparency, and facilitate cross-border financial analysis.

This course offers a deep dive into the most significant recent updates and ongoing projects, with a focus on practical application. Participants will learn to navigate the complexities and nuances of both frameworks, understand the key differences between them, and assess the impact of new standards on financial statements and business operations. Through detailed analysis, case studies, and expert guidance, this program equips professionals with the knowledge to accurately apply these standards and communicate their effects effectively to stakeholders.

Training Method

- Pre-assessment
 - Live group instruction
 - Use of real-world examples, case studies and exercises
 - Interactive participation and discussion
 - Power point presentation, LCD and flip chart
 - Group activities and tests
 - Each participant receives a binder containing a copy of the presentation
 - slides and handouts
 - Post-assessment
- 

Course Objectives

Upon successful completion of this course, participants will be able to:

- **Identify** the latest updates, amendments, and new standards issued by the IASB (IFRS) and the FASB (U.S. GAAP).
- **Analyze** the key similarities and differences between IFRS and U.S. GAAP in critical accounting areas.
- **Apply** the updated standards to complex, real-world financial reporting scenarios.
- **Evaluate** the financial and operational impact of new accounting pronouncements on their organization.
- **Prepare** for the implementation of upcoming standards and manage the transition process effectively.
- **Enhance** the quality of financial reporting and disclosures in accordance with the latest requirements.

Who Should Attend?

This course is essential for professionals responsible for the preparation, analysis, audit, or use of financial statements in a global context:

- **Financial Accountants and Controllers**
- **Chief Financial Officers (CFOs) and Finance Directors**
- **Auditors** (Internal and External)
- **Financial Analysts and Investment Bankers**
- **Corporate Lawyers and Advisors** dealing with financial compliance
- **Accounting Academics and Researchers**
- **Professionals** in companies undergoing IPO or cross-listing
- **Anyone** requiring a current and comprehensive update on IFRS and U.S. GAAP

Course Outline

Day 1: Foundations and Framework Updates

Morning Session: The Standard-Setting Landscape

- Overview of the IASB and FASB: Structure, Due Process, and Current Agendas.
- The Conceptual Framework: Key Differences between IFRS and U.S. GAAP.
- Major Ongoing Projects and Future Convergence Efforts.

Afternoon Session: Presentation of Financial Statements

- IAS 1 and ASC 205: Update on Disclosure Initiatives and Materiality Judgments.
- Statement of Cash Flows (IAS 7/ASC 230): Classification and Recent Clarifications.
- **Workshop:** Identify and correct presentation and disclosure errors in a sample set of financials.

Day 2: Revenue, Leases, and Key Transaction Updates

Morning Session: Revenue from Contracts with Customers

- In-Depth Review of IFRS 15 and ASC 606: Practical Application Challenges.
- Updates on Implementation Guidance and Industry-Specific Issues (e.g., software, construction).

Afternoon Session: Leases

- IFRS 16 vs. ASC 842: A Comparative Analysis post-implementation.
- Dealing with Lease Modifications, COVID-19-related Rent Concessions, and common pitfalls.
- **Case Study:** Account for a complex lease modification under both standards.

Day 3: Financial Instruments and Fair Value

Morning Session: Financial Instruments I: Classification and Measurement

- IFRS 9 vs. ASC 825 and ASC 320: Classification, Amortized Cost, and FVTPL/FVOCI.
- Hedge Accounting (IFRS 9 / ASC 815): Updates on Simplified Hedge Accounting and Effectiveness Testing.

Afternoon Session: Financial Instruments II: Expected Credit Losses (ECL)

- The IFRS 9 Impairment Model vs. the CECL Model (ASC 326).
- Practical Modelling of ECL for Financial Assets.
- **Workshop:** Calculate and journalize expected credit losses for a loan portfolio under both models.

Course Outline

Day 4: Complex Standards: Taxes, ESG, and Business Combinations

Morning Session: Income Taxes and ESG Reporting

- Income Taxes (IAS 12 / ASC 740): Updates on tax law changes and digital taxes.
- The Rise of ESG: IFRS S1/S2 and the SEC's Climate-Related Disclosure Rules.

Afternoon Session: Business Combinations and Consolidation

- Business Combinations (IFRS 3 / ASC 805): PPE and Intangible Assets, including crypto-assets.
- Consolidation (IFRS 10 / ASC 810): Identifying Variable Interest Entities (VIEs) and control.
- **Case Study:** Account for a business combination, recognizing and measuring intangible assets and goodwill.

Day 5: Implementation, Transition, and Capstone

Morning Session: First-Time Adoption and Transition Guidance

- Practical guide to implementing a new standard (IFRS 1 / ASC 250).
- Selecting Transition Methods and Managing Project Timelines.
- Communicating the Impact to Management, Auditors, and Stakeholders.

Afternoon Session: Capstone and Review

- **Comprehensive Case Study:** Analyze the financial statements of a multinational corporation, identifying reporting issues under both IFRS and U.S. GAAP and proposing correct treatments.
- **Open Forum:** Discussion of participant-specific challenges and questions.
- **Final Review:** Key takeaways and resources for staying updated.
- **Course Conclusion and Certification.**



المقدمة

في ظل اقتصاد متزايد العولمة، لا يُعدّ الفهم الواضح والمتسق لمعايير إعداد التقارير المالية الدولية مجرد ميزة، بل ضرورة. تُقدّم هذه الدورة المكثفة تحديثًا شاملًا لأحدث المبادئ والتغييرات والتفسيرات في كل من المعايير الدولية لإعداد التقارير المالية (IFRS) ومبادئ المحاسبة المقبولة عمومًا (GAAP) في الولايات المتحدة. ومع التطوير المستمر لإرشادات هيئات وضع المعايير، مثل مجلس معايير المحاسبة الدولية (IASB) ومجلس معايير المحاسبة المالية (FASB)، يجب على المهنيين مواكبة هذه التغييرات لضمان الامتثال، وتعزيز الشفافية، وتسهيل التحليل المالي العابر للحدود. تُقدّم هذه الدورة نظرةً مُعمّقةً على أهمّ التحديثات الأخيرة والمشاريع الجارية، مع التركيز على التطبيق العملي. سيتعلّم المشاركون كيفية فهم تعقيدات كلا الإطارين وتفصيلهما الدقيقة، وفهم الاختلافات الرئيسية بينهما، وتقييم أثر المعايير الجديدة على البيانات المالية والعمليات التجارية. من خلال التحليل المُفصّل ودراسات الحالة والتوجيه من الخبراء، يُزوّد هذا البرنامج المهنيين بالمعرفة اللازمة لتطبيق هذه المعايير بدقة وإيصال آثارها بفعالية إلى أصحاب المصلحة.

طريقة التدريب

- التقييم المسبق
- تدريب جماعي مباشر
- استخدام أمثلة واقعية ودراسات حالة وتمارين
- مشاركة ونقاش تفاعلي
- عرض تقديمي باستخدام باور بوينت، وشاشة LCD، ولوح ورقي
- أنشطة واختبارات جماعية
- يحصل كل مشارك على ملف يحتوي على نسخة من العرض التقديمي
- شرائح ومطبوعات
- التقييم اللاحق

أهداف الدورة

- عند إكمال هذه الدورة بنجاح، سيكون المشاركون قادرين على:
 - **تعرف على** أحدث التحديثات والتعديلات والمعايير الجديدة التي أصدرها مجلس معايير المحاسبة الدولية (المعايير الدولية لإعداد التقارير المالية) ومجلس معايير المحاسبة المالية (المبادئ المحاسبية المقبولة عمومًا في الولايات المتحدة).
 - **قم بتحليل** أوجه التشابه والاختلاف الرئيسية بين المعايير الدولية لإعداد التقارير المالية والمبادئ المحاسبية المقبولة عمومًا في الولايات المتحدة في مجالات المحاسبة الهامة.
 - **تطبيق** المعايير المحدثة على سيناريوهات إعداد التقارير المالية المعقدة في العالم الحقيقي.
 - **تقييم** الأثر المالي والتشغيلي للبيانات المحاسبية الجديدة على مؤسستهم.
 - **الاستعداد** لتنفيذ المعايير القادمة وإدارة عملية التحول بشكل فعال.
 - **تعزيز** جودة التقارير والإفصاحات المالية وفقاً لأحدث المتطلبات.

من ينبغي أن يهتم؟

- هذه الدورة ضرورية للمحترفين المسؤولين عن إعداد أو تحليل أو تدقيق أو استخدام البيانات المالية في سياق عالمي:
 - **المحاسبين الماليين والمراقبين الماليين**
 - **المديرون الماليون ومديرو المالية**
 - **المدققين (الداخليين والخارجيين)**
 - **المحللون الماليون والمصرفيون الاستثماريون**
 - **المحامون والمستشارون في مجال الشركات الذين يتعاملون مع الامتثال المالي**
 - **الأكاديميون والباحثون في مجال المحاسبة**
 - **المهنيون في الشركات التي تخضع للاكتتاب العام الأولي أو الإدراج المتبادل**
 - **أي شخص يحتاج إلى تحديث حالي وشامل حول المعايير الدولية لإعداد التقارير المالية والمبادئ المحاسبية المقبولة عمومًا في الولايات المتحدة**

محتويات الكورس

اليوم الأول تحديثات الأسس والإطار

الجلسة الصباحية: مشهد وضع المعايير

- نظرة عامة على مجلس معايير المحاسبة الدولية ومجلس معايير المحاسبة المالية: الهيكل والإجراءات القانونية الواجبة وجدول الأعمال الحالية.
- الإطار المفاهيمي: الاختلافات الرئيسية بين المعايير الدولية لإعداد التقارير المالية والمبادئ المحاسبية المقبولة عمومًا في الولايات المتحدة.
- المشاريع الرئيسية الجارية وجهود التقارب المستقبلية.

جلسة بعد الظهر: عرض البيانات المالية

- المعيار الدولي لإعداد التقارير المالية رقم 1 والمعيار المحاسبي رقم 205: تحديث بشأن مبادرات الإفصاح وأحكام الأهمية الجوهرية.
- بيان التدفقات النقدية (IAS 7/ASC 230): التصنيف والتوضيحات الأخيرة.
- ورشة عمل: تحديد وتصحيح أخطاء العرض والإفصاح في مجموعة عينة من البيانات المالية

اليوم الثاني الإيرادات والإيجارات وتحديثات المعاملات الرئيسية

الجلسة الصباحية: الإيرادات من العقود مع العملاء

- مراجعة متعمقة لمعيار التقارير المالية الدولي رقم 15 ومعيار المحاسبة الدولي 606: تحديثات التطبيق العملي.
- التحديثات المتعلقة بإرشادات التنفيذ والقضايا الخاصة بالصناعة (على سبيل المثال، البرمجيات، والبناء).

جلسة بعد الظهر: عقود الإيجار

- المعيار الدولي لإعداد التقارير المالية رقم 16 مقابل المعيار ASC 842: تحليل مقارن بعد التنفيذ.
- التعامل مع تعديلات الإيجار، وتنازلات الإيجار المتعلقة بـ COVID-19، والمزالق الشائعة.
- دراسة الحالة: مراعاة تعديل عقد الإيجار المعقد بموجب المعيارين

اليوم الثالث الأدوات المالية والقيمة العادلة

الجلسة الصباحية: الأدوات المالية 1: التصنيف والقياس

- المعيار الدولي لإعداد التقارير المالية 9 مقابل المعيارين ASC 825 و ASC 320: التصنيف والتكلفة المستهلكة والقيمة العادلة من خلال الربح أو الخسارة/ القيمة العادلة من خلال الدخل الشامل الآخر.
- المحاسبة التحوطية (المعيار الدولي لإعداد التقارير المالية 9 / ASC 815): تحديثات حول المحاسبة التحوطية المبسطة واختبار الفعالية.

جلسة ما بعد الظهر: الأدوات المالية 2: الخسائر الائتمانية المتوقعة (ECL)

- نموذج انخفاض القيمة وفقًا للمعيار الدولي لإعداد التقارير المالية رقم 9 مقابل نموذج خسائر الائتمان الحالية المتوقعة (ASC 326).
- النمذجة العملية لخسائر الائتمان المتوقعة للأصول المالية.
- ورشة عمل: حساب وتسجيل خسائر الائتمان المتوقعة لمحفظه القروض في ظل كلا النموذجين

محتويات الكورس

اليوم الرابع المعايير المعقدة: الضرائب، والحوكمة البيئية والاجتماعية والمؤسسية، ودمج الشركات

الجلسة الصباحية: ضرائب الدخل وتقارير الحوكمة البيئية والاجتماعية والمؤسسية

- ضرائب الدخل (IAS 12 / ASC 740): تحديثات حول تغييرات قانون الضرائب والضرائب الرقمية.
- صعود الحوكمة البيئية والاجتماعية والمؤسسية: المعياران 1 و 2 من المعايير الدولية لإعداد التقارير المالية وقواعد الإفصاح المتعلقة بالمناخ الصادرة عن هيئة الأوراق المالية والبورصات الأمريكية.

جلسة بعد الظهر: دمج الأعمال وتوحيدها

- مجموعات الأعمال (المعيار الدولي لإعداد التقارير المالية 3 / المعيار المحاسبي 805): الممتلكات والآلات والمعدات والأصول غير الملموسة، بما في ذلك الأصول المشفرة.
- التوحيد (المعيار الدولي لإعداد التقارير المالية رقم 10 / المعيار المحاسبي 810): تحديد الكيانات ذات المصلحة المتغيرة (VIEs) والسيطرة عليها.
- دراسة الحالة: المحاسبة عن اندماج الأعمال، والاعتراف بالأصول غير الملموسة وقيمة الشهرة وقياسها

اليوم الخامس التنفيذ والانتقال والمشروع النهائي

الجلسة الصباحية: إرشادات التبني والانتقال لأول مرة

- دليل عملي لتطبيق المعيار الجديد (IFRS 1 / ASC 250).
- اختيار أساليب التحول وإدارة الجداول الزمنية للمشروع.
- توصيل التأثير إلى الإدارة والمدققين وأصحاب المصلحة.

جلسة بعد الظهر: المشروع الختامي والمراجعة

- دراسة حالة شاملة: تحليل البيانات المالية لشركة متعددة الجنسيات، وتحديد قضايا الإبلاغ بموجب المعايير الدولية لإعداد التقارير المالية والمبادئ المحاسبية المقبولة عمومًا في الولايات المتحدة واقتراح المعالجات الصحيحة.
- منتدى مفتوح: مناقشة التحديات والأسئلة الخاصة بالمشاركين.
- المراجعة النهائية: النقاط الرئيسية والموارد اللازمة للبقاء على اطلاع دائم.
- اختتام الدورة والشهادة.

Terms & Conditions

Complete & Mail to future centre or email

Info@futurecentre.com



Cancellation and Refund Policy

Delegates have 14 days from the date of booking to cancel and receive a full refund or transfer to another date free of charge. If less than 14 days' notice is given, then we will be unable to refund or cancel the booking unless on medical grounds. For more details about the Cancellation and Refund policy, please visit

<https://futurecentre.net/>

Registration & Payment

Please complete the registration form on the course page & return it to us indicating your preferred mode of payment. For further information, please get in touch with us

Course Materials

The course material, prepared by the future centre, will be digital and delivered to candidates by email

Certificates

Accredited Certificate of Completion will be issued to those who attend & successfully complete the programme.

Travel and Transport

We are committed to picking up and dropping off the participants from the airport to the hotel and back.

Registration & Payment

Complete & Mail to future centre or email

Info@futurecentre.com



Registration Form

- Full Name (Mr / Ms / Dr / Eng)
- Position
- Telephone / Mobile
- Personal E-Mail
- Official E-Mail
- Company Name
- Address
- City / Country

Payment Options

- ☒ Please invoice me
- ☐ Please invoice my company

Course Calander:



09/02/2026 - 13/02/2026 [Click Now](#)



04/05/2026 - 08/05/2026 [Click Now](#)



27/07/2026 - 31/07/2026 [Click Now](#)



19/10/2026 - 23/10/2026 [Click Now](#)

VENUES

 LONDON

 BARCELONA

 KUALA LUMPER

 AMSTERDAM

 DAMASCUS

 ISTANBUL

 SINGAPORE

 PARIS

 DUBAI

OUR PARTNERS



THANK YOU

CONTACT US

 +963 112226969

 +963 953865520

 Info@futurecentre.com

 Damascus - Victoria - behind Royal Semiramis hotel



FUTURE CENTRE
مركز المستقبل



futurecentre.net